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P r o t o k ó ł    Nr X/19 

 

Sesji  Rady  Miejskiej  we  Wschowie 

w  dniu  24 października 2019r. 

 

Sesja Rady Miejskiej rozpoczęła się o godz. 11.00 w Urzędzie Miasta i Gminy we Wschowie. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Knaflewska-Walkowiak. 

Obsługa prawna – Radca Prawny Mateusz Kondracki i Rafał Jedyński. 

Z ogólnej liczby 21 radnych Rady Miejskiej we Wschowie obecnych w chwili rozpoczęcia 

sesji było 17 radnych. Nieobecni radni: Piotr Buczek, Krzysztof Kola, Agnieszka Nachaj  

i Jolanta Pawłowska. 

W sesji udział wzięli: Burmistrz, I Z-ca Burmistrza, II Z-ca Burmistrza, Gł. Księgowy, 

pracownicy UMiG oraz jednostek organizacyjnych gminy. 

 

Ad. 1 

Obecnych 17 radnych.  

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak stwierdziła, że jest odpowiednie 

quorum do podejmowania uchwał.    

 

Ad.  2 

  Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Do porządku obrad Przewodnicząca obrad wprowadziła autopoprawkę burmistrza o treści: 

1. wprowadzenie do porządku obrad punktu: 

"Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Wschowa na lata 2019 – 2027." 

2. wprowadzenie autopoprawki w projekcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

gminnych - druk Nr 98:  

1) "w  §1 ust. 1 punkt 3 otrzymuje nowe brzmienie:  "nr 6 położonego przy ul. Zielony 

Rynek 4;". 

 

Radny Miłosz Czopek zgłosił wniosek formalny o przesunięcie punktu 10 jako 4 porządku 

obrad - dotyczy sprawozdania z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Radny Przemysław Gliński - prosi o informację, dlaczego w porządku obrad nie ma punktu 

dotyczącego ustalenia wysokości wynagrodzenia nauczycielom za wychowawstwo oraz 

punktu dotyczącego powołania komisji statutowej. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - apeluje o powołanie komisji statutowej, w skład której weszliby 

po 1 przedstawicielu z klubu radnych oraz 1 przedstawicielu niezależnym. 

 

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak poddała wniosek radnego M.Czopka o 

przeniesienie punktu 10 – sprawozdania burmistrza – jako punktu 4. 

 

Obecnych 18 radnych. Na salę obrad przybył radny Krzysztof Kola.  

Głosami: za - 9, przeciw – 9, wstrzymało się – 0 

Wniosek nie został przyjęty. 

  

Porządek obrad X sesji Rady Miejskiej: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu IX sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2018/2019. 

5. Informacja nt pozyskanych środków unijnych. 

6. Informacja nt. oświadczeń majątkowych. 



str. 2 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi 

Konradowo, 

2) upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie do 

prowadzenia postępowań w sprawach o świadczenia pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wschowa, 

3)  wyboru ławników do Sądu Rejonowego we Wschowie, 

4) zbycia nieruchomości gminnych, 

5) wysokości udzielonych bonifikat przy zbyciu nieruchomości gminnych, 

6) zmiany Uchwały Nr XIII/168/03 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 11 grudnia 

2003r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw, 

7) zmiany Uchwały Nr III/18/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 20 grudnia 

2018r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wschowa 

na rok 2019, 

8) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu, 

9) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r., 

10) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wschowa na lata 2019 – 2027. 

8. Oświadczenie w sprawie  wyrażenia woli ustanowienia  Matki Bożej na Patronkę 

Miasta Wschowa. 

9. Interpelacje, zapytania radnych. 

10. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

11. Wnioski i informacje. 

 

Ad.  3 

 Przyjęcie protokołu IX sesji Rady Miejskiej we Wschowie. 

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak poinformowała, że protokół IX Sesji 

Rady Miejskiej został podpisany. 

Radny P.Gliński zakwestionował zapisy na taśmie e-sesja, informując, że w wersji pierwotnej 

zawierały wypowiedź Przewodniczącej Rady o tym, że "...żeby dorośli się bawili...", dotyczy 

to dyskusji podczas obrad IX sesji pomiędzy radnym Glińskim, a Przewodniczącą Rady w 

kwestii dofinansowania do zorganizowania imprezy sportowej Mistrzostw Polski przez 

Wschowski Klub Motorowy. 

Radny zapytał, czy tego typu działania są zgodne z ustawą o samorządzie gminnym?  

Radny dopowiedział również, że działania klubów są społeczne. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska zadała pytanie, dlaczego nie są nagrywane w całości wypowiedzi, 

a tylko głosowania? 

 

Wątpliwości wyjaśnił Radca Prawny informując, że rejestrowane są tylko wypowiedzi za 

pośrednictwem mikrofonu rejestrującego sesję. 

Z tym wyjaśnieniem nie zgodziła się radna E.Stanek-Juśkiewicz, która stwierdziła, że 

wypowiedzi na nagraniu są wybiórcze. 

 

Ad.  4 

 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2018/2019. 

Informację wszyscy radni otrzymali. 

 

Realizując ustawowy obowiązek Burmistrz Miasta i Gminy Wschowa składa Radzie 

Miejskiej informację. 

Z informacji przestawionej przez Burmistrza Wschowy wynika, że rok szkolny, którego 

informacja dotyczy jest rokiem specyficznym. Wynika to ze zmiany struktury szkolnictwa, 
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był to ostatni rok gimnazjów, ponieważ z dniem 31 sierpnia 2019r. gimnazja zostały 

wygaszone i przestały funkcjonować. Jest to wynikiem prowadzonej przez rząd reformy 

edukacji, a co za tym idzie powrót do szkół podstawowych ośmioklasowych.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych przedstawia również wyniki egzaminu 

ośmioklasisty jak również wyniki nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez Lubuskiego 

Kuratora Oświaty. 

Radny P.Gliński jak również radna E.Stanek-Juśkiewicz zapytali dyrektora SP Nr 3 - jak 

wygląda sytuacja z nauczycielami, ponieważ zostało wygaszone Gimnazjum? 

Odpowiedzi udzieliła dyrektor informując, że obecnie 1 osoba jest w stanie nieczynnym, 4 

osoby otrzymały odprawy, ale osoby te już pracują, 1 osoba jest pod znakiem zapytania - jest 

w trakcie załatwiania pracy. 

 

Ad.  5 

 Informacja nt. pozyskanych środków unijnych. 

Informację radni otrzymali. 

Radny Piotr Wieland - informacja dotyczy pozyskanych środków zewnętrznych w 2019r. a 

punkt 1 informacji mówi o roku 2018. 

Wątpliwości wyjaśnił Kierownik Referatu Rozwoju informując, że wniosek został złożony w 

czerwcu 2018r. w siedzibie Lokalnej Grupie Działania w Siedlisku i został on pozytywnie 

oceniony. 

W lipcu 2018r. wniosek na projekt pn. "Zagospodarowanie terenu CKiR" został złożony w 

Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego. Wniosek przeszedł ocenę formalną i 

merytoryczną, co skutkowało podpisaniem w br. umowy o dofinansowanie na wartość 

247.504 zł. Wartość całkowita projektu to kwota 388.974,04 zł. 

Radna K.Owoc-Kochańska - które organizacje lub sołectwa zgłosiły się o pomoc w 

sporządzaniu wniosków? 

Kierownik Referatu Rozwoju wyjaśnił, że w bieżącym roku współtworzyli 11 wniosków w 

ramach działania "Lubuska Odnowa Wsi" finansowanego przez Urząd Marszałkowski 

Woj.Lubuskiego - 2 wnioski uzyskały dofinansowanie, 3 wnioski w ramach działania "Mały 

Strażak" finansowanego ze środków WFOŚiGW - 2 wnioski uzyskały dofinansowanie oraz 2 

wnioski w ramach działania na rzecz OSP z terenu woj. lubuskiego finansowanego przez 

Urząd Marszałkowski. 

 

Ad. 6 

 Informacja nt. oświadczeń majątkowych. 

Przewodnicząca obrad poinformowała radnych, że do Rady Miejskiej wpłynęła informacja od 

Burmistrza Wschowy, Przewodniczącej Rady, Wojewody, a nie wpłynęły jeszcze informacje 

od Urzędów Skarbowych.  

Do 31 października zobligowane podmioty mają termin na złożenie takich informacji. 

 

Obecnych 19 radnych. Na salę obrad przybyła radna Jolanta Pawłowska. 

 

Ad.  7 

 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 95 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w 

rejonie wsi Konradowo. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o odczytanie opinii merytorycznych Komisji Rady. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego odczytał 

pozytywną opinię dot. w/w projektu uchwały. 

 

Pozytywną opinię w sprawie tego projektu uchwały przedstawił również Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Majątku Gminnego. 
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Radna Emanuela Stanek-Juśkiewicz - w związku z tym, że nie jest członkiem żadnej z tych 

komisji, poprosiła o szczegółowe omówienie zmian do tego projektu uchwały. 

 

Radca Prawny Rafał Jedyński wyjaśnił, że to nie jest projekt w sprawie zmian, a nowy plan 

zagospodarowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 18 – za,  0 – przeciw,  1 – wstrzymujący się,  

podjęto Uchwałę Nr X/91/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi 

Konradowo. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

   

2) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 96 w sprawie upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie 

do prowadzenia postępowań w sprawach o świadczenia pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wschowa. 

 

Przewodnicząca obrad poprosiła Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Spraw Socjalnych o przedstawienie opinii dot. w/w projektu uchwały. 

 

Radny Franciszek Baśczyn jako Przewodniczący Komisji przedstawił opinię Komisji, która 

głosami 3 - za pozytywną opinią, 3 - przeciw i 1 - wstrzymującym się, nie rozstrzygnęła czy 

komisja jest za czy przeciw pozytywnej opinii. 

 

Radny Piotr Wieland zapytał Burmistrza - wiedząc, że rozpatrywanie 1 wniosku trwa ok. 3 m-

cy a pracownicy OPS mają b. dużo pracy, nie otrzymują wynagrodzenia za nadgodziny, czy 

nie należałoby zatrudnić dodatkowo 2 pracowników. 

 

Odpowiedzi udzieliła dyrektor OPS informując, że w tym temacie prowadzone były 

rozmowy, środki na ten cel mają być zagwarantowane w projekcie budżetu na 2020 rok. 

Jeśli chodzi o nadgodziny to pracownikowi należy się wynagrodzenie za nadgodziny i 

pracownicy OPS takie wynagrodzenie otrzymują. 

Zdaniem dyrektor OPS, dobrze się stanie, jeśli stypendia przejdą do OPS-u. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska zapytała, czy w planowanym projekcie budżetu są zapisane 

środki? 

Burmistrz Konrad Antkowiak - bez takiej uchwały nie możemy zapisać środków na ten cel. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska ponownie pyta dyrektor OPS o środki w budżecie na 2020. 

Dyrektor OPS - tak, pismo w tej sprawie zostało złożone Burmistrzowi. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

 

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr X/92/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie do prowadzenia 

postępowań w sprawach o świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wschowa. 

Wynik głosowaniu w załączeniu do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 97 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego we Wschowie. 

 

Przewodnicząca obrad poprosiła Przewodniczącą Zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników sądowych o odczytanie opinii w tej sprawie. 
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Radna K.Owoc-Kochańska jako Przewodnicząca Zespołu odczytała pozytywną opinię 2 

kandydatów na ławników sądowych.  

 

Dyskusji w tym temacie nie było. 

W związku z tym, że wyboru ławników dokonuje się w sposób tajny, przewodnicząca obrad 

poprosiła radnych o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radny Franciszek Baśczyn zgłosił radnego Tadeusza Sobczuka. Radny wyraził zgodę. 

Radny Wiesław Widera zgłosił radnego Przemysława Glińsakiego. Radny wyraził zgodę. 

Radna K.Owoc-Kochańska zgłosiła radnego Michała Drobnika. Radny wyraził zgodę. 

 

Głosami 19 - za, 0 - przeciw powołano Komisję Skrutacyjną w składzie: Tadeusz Sobczuk, 

Przemysław Gliński i Michał Drobnik. 

 

Komisja Skrutacyjna przygotowała 19 kart do głosowania, przewodniczący komisji Michał 

Drobnik odczytał zasady głosowania i przeprowadzono tajne głosowanie. 

 

Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę od godz. 12.15 - 12.30. 

 

Po przerwie obecnych 19 radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonego tajnego 

głosowania. Zgłoszone 2 kandydatury na ławników zostały wybrane. 

 

Następnie Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do 

Sądu Rejonowego we Wschowie pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr X/93/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego we Wschowie. 

Wynik głosowania imiennego w załączeniu do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 98 w sprawie zbycia nieruchomości gminnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego Tadeusz Sobczuk odczytał pozytywną 

opinię dot. w/w projektu uchwały. 

 

Radny P. Gliński zgłosił wniosek merytoryczny o wykreślenie w podstawie prawnej projektu 

uchwały "i" przy wyrazach "o gospodarce i nieruchomościami". 

Burmistrz wprowadził autopoprawkę poprzez wykreślenie litery "i" w podstawie prawnej. 

  

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,   0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr X/94/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie zbycia nieruchomości gminnych. 

Wynik głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

5) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 99 w sprawie wysokości udzielonych bonifikat przy zbyciu nieruchomości 

gminnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego Tadeusz Sobczuk odczytał pozytywną 

opinię dot. w/w projektu uchwały. 

Radny Wiesław Widera zapytał, jakie są zasady przydzielania bonifikat? 

Radna Emanuela Stanek-Juśkiewicz - czy w przyszłości planowane są obniżenia bonifikat? 
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Radny P.Gliński zgłosił wniosek merytoryczny - o zmianę nazwy Ks.Arcybiskupa na 

Arcybiskupa. 

Autopoprawką burmistrza wprowadzono zmianę zapisu. 

Dyrektor Biura Gospodarki Komunalnej i Środowiska wyjaśniła, że trwają prace nad 

projektem uchwały w sprawie zasad zbywania nieruchomości gminnych. 

Radna K.Owoc-Kochańska - ma wątpliwości co do zróżnicowania bonifikat w wymienionych 

lokalach od 2-6. 

Radna prosi o uszczegółowienie, jaka jest wartość tych lokali, czy gmina prowadziła remonty 

w tych lokalach? 

Głos zabrał Radca Prawny informując, że nie ma uchwały, która ogólnie określa zasady i 

wysokość bonifikaty, trwają obecnie prace nad opracowaniem ogólnym zasad sprzedaży 

nieruchomości. 

Projekt takiej uchwały zostanie przekazany do omówienia przez komisje Rady. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska nie zgadza się z teorią, że nie ma reguł, a chcemy określać 

wysokość bonifikaty. 

Wątpliwości wyjaśniła dyrektor Biura Gospodarki Komunalnej i Środowiska informując, że 

wartość lokali określa rzeczoznawca. 

Informacja taka jest jawna, wywieszana na tablicy ogłoszeń Urzędu, w BIP i w lokalnej na 

skalę Powiatu prasie. 

Radny Piotr Wieland zaproponował, by w pierwszej kolejności uregulować zasady, a później 

sprzedawać. 

Radca Prawny Mateusz Kondracki - od 2002r. w ten sposób były sprzedawane lokale. 

Radni Wiesław Widera jak również Piotr Wieland podkreślali, że to właśnie mieszkańcy 

pytają za ile i w jaki sposób mogą kupić nieruchomość. 

I Z-ca Burmistrza Marta Panicz-Szajnkenig dodatkowo wyjaśniła, że w chwili obecnej 

stosowane są zasady z 2002r. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 18 – za,  1 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr X/95/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie zbycia nieruchomości gminnych. 

Wynik głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

6) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 100 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/168/03 Rady Miejskiej we Wschowie z 

dnia 11 grudnia 2003r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego odczytał 

pozytywną opinię nt. w/w projektu uchwały. 

Jednocześnie Przewodniczący Komisji zaapelował w imieniu komisji o podjęcie działań w 

zakresie aktualizacji statutów sołectw. 

Radny Przemysław Gliński popro0sił o podanie terminu, kiedy taki projekt uchwały będzie 

przygotowany. 

Radca Prawny wyjaśnił, że Rada powinna powołać komisję statutową i wtedy po jej 

ukonstytuowaniu się, prace zostaną w tym kierunku podjęte. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr X/96/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/168/03 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 11 grudnia 

2003r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw. 

Wynik głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

7) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 102 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/18/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 

20 grudnia 2018r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wschowa na rok 

2019. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych odczytał 

opinię w sprawie w/w projektu uchwały i stwierdził, że głosami za pozytywną opinią 

głosowało 3, przeciw - 4, wstrzymało się - 0. 

Wynik głosowania został zakwestionowany przez radnych: E.Stanek-Juśkiewicz i M.Czopka,, 

którzy stwierdzili, że podczas głosowania nie brała udziału Przewodnicząca Rady, ponieważ 

chwilę wcześniej opuściła salę obrad  komisji. Zdaniem radnych prawidłowy wynik to: za - 2, 

przeciw - 4, wstrzymało się - 0. 

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że chwilę później rozmawiał z przewodniczącą, która 

określiła się, że jest za pozytywną opinią i dlatego ten głos doliczył. 

W tej kwestii głos zabrał Radca Prawny i wyjaśnił, że wynik głosowania to udział radnych 

obecnych podczas głosowania. 

Radna K.Owoc-Kochańska zgłosiła swoje zastrzeżenia do projektu uchwały: 

-  czy jedna osoba na etacie jest w stanie realizować cały program, jak planuje się organizację 

pracy w tym zakresie, 

- czy nie jest złamane prawo, że w ramach realizacji programu podpisywane są umowy 

cywilno-prawne, 

- czy wydatki za wydanie gazety "Jestem ze Wschowy", pokrywane są z tego programu? 

Radny M.Czopek - zlikwidowane zostało stanowisko Pełnomocnika Burmistrza i Biuro, a w 

projekcie jest zapisane, że zadanie będzie realizowane przez PIM, radny ma pytanie, czy są to 

zgodne zapisy? 

Radny zwrócił uwagę również na fakt, że w projekcie uchwały powołujemy się na 

nieaktualne przepisy prawa. 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych wyjaśnił, że w przedstawionym Programie 

dokonujemy tyko dwóch zmian, o których jest mowa w uzasadnieniu do projektu uchwały, 

Głos zabrał Radca Prawny, który wyjaśnił, że należy powołać się na aktualne przepisy prawa 

wprowadzając je autopoprawką burmistrza. 

Radny M.Czopek - czy obecnie jest Biuro Profilaktyki czy komórka ta została zlikwidowana? 

Dyrektor Biura BSS - zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza w sprawie regulaminu 

organizacyjnego takiego Biura nie ma. 

Radny M.Czopek zapytał - to w jaki sposób może być prowadzona Profilaktyka i Młodzież? 

Radny P.Gliński - proponuje wycofanie tego punktu z programu, radny po rozmowach z 

członkami Gminnej Komisji twierdzi, że poprzednia formuła działania komisji była lepsza. 

W tej kwestii wypowiedziała się również Przewodnicząca Rady twierdząc, że również 

rozmawiała z członkami komisji i stwierdzili, że dostępność do komisji dzisiaj jest większa. 

Dyrektor Biura BSS - zadania i cele są realizowane, tylko sposób organizacji tych zadań jest 

zmieniony, zgodnie ze strukturą organizacyjną Urzędu. Do tej pory były to 2 i 7/8 etatu. 

W zakresie zawierania umów dyrektor poprosił o wyjaśnienie Radcę Prawnego. 

Radca Prawny - zmiany są efektem prowadzonych rozmów z osobami zainteresowanymi. 

Radna K.Owoc-Kochańska - struktura organizacyjna Urzędu nie była uzgadniana ze 

związkami zawodowymi, radna dodatkowo prosi o podanie nazwisk wchodzących w skład 

Gminnej Komisji. 

Dyrektor BSS - 6 członków komisji wchodzi w jej skład. 

Radca Prawny  - Zarządzenia Burmistrza publikowane są na stronie BIP i mogą radni się 

zapoznać. 

Osoby, z którymi nawiązane są umowy nie wnoszą sprzeciwu, jeśli chodzi o rodzaj umowy. 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - obowiązki Pełnomocnika przejęła pracownica Urzędu, z czego 

wynika tak drastyczny wzrost wynagrodzenia dla przewodniczącego Gminnej Komisji? 

Burmistrz Konrad Antkowiak - zdaniem burmistrza radni za bardzo wchodzą w kompetencje 

burmistrza, burmistrz zaapelował, by radni nie zajmowali się strukturą organizacyjną Urzędu, 

która należy do kompetencji burmistrza. 

 

W związku z wieloma wadami, które obejmuje projekt uchwały radny Przemysław Gliński 

zgłosił wniosek formalny o wycofanie omawianego projektu uchwały. 

 

Głosami za- 10, przeciw - 9 wycofano projekt uchwały. 
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8) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 102 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Województwu 

Lubuskiemu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Udziela się pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu Lubuskiemu na 

realizację zadania pn.: „Budowa chodnika wraz z wykonaniem zatoki postojowej                             

w m. Olbrachcice w ciągu drogi wojewódzkiej nr 305” ze środków budżetu Miasta i Gminy 

Wschowa na rok 2019 r. w kwocie 110 000 zł, celem poprawy bezpieczeństwa użytkowników 

drogi. 

Radny Wiesław Widera zapytał, jakiej wielkości dotyczy ten odcinek drogi 

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział radni P.Gliński, M.Czopek P.Wieland jak 

również E.Stanek-Juśkiewicz.  

Zdaniem radnych w mediach pojawiła się informacja burmistrza nt. tej inwestycji, ale nie 

było mowy, że zadanie realizowane jest przy współudziale gminy. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr X/97/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu. 

Wynik głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 103 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odczytał pozytywną opinię do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska poprosiła o uzasadnienie zmian dot. Szkoły Podstawowej Nr 2. 

 

Gł. Księgowy omówił zmiany do budżetu miasta i gminy na 2019r. 

Dyrektor SP Nr 2 wyjaśnił, że zmiany dotyczą wypłat za zastępstwa nauczycieli, wielu z nich 

korzysta ze zwolnienia lekarskiego jak również zmiany dotyczą podwyżek dla nauczycieli. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr X/98/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r.  

Wynik głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 104 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Wschowa na lata 2019-2027. 

 

Na prośbę radnej K.Owoc-Kochańskiej projekt uchwały omówił Gł. Księgowy. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 19 – za,  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  

podjęto Uchwałę Nr X/99/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  24 października 2019r.  w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wschowa na lata 2019-2027. 

Wynik głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 8 
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        Oświadczenie w sprawie wyrażenia woli ustanowienia Maryi Patronką Miasta Wschowa. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że w tej sprawie do Rady Miejskiej wpłynęło pismo, 

radni zapoznali się z treścią pisma na wspólnym posiedzeniu komisji. 

 

W tej kwestii wypowiedziała się radna K.Owoc-Kochańska, radna preferuje rozdział państwa 

od kościoła, nie wyraża zgody, akceptacji na tego typu oświadczenia. 

W podobnym tonie wyraziła się radna Elwira Świątek, która oświadczyła, że podczas 

głosowania również wstrzyma się od głosu. 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - zdaniem radnej jest to jedna z jej najtrudniejszych spraw, ale 

poprze tę inicjatywę. Radna zapytała, czy w tej sprawie wpłynęły dodatkowe wnioski od 

mieszkańców? 

Przewodnicząca Rady - nie wpłynęły. 

Radna Jolanta Pawłowska - przedstawiła zarys historyczny, kulturowy i duchowy miasta 

Wschowa oraz przytoczyła inne miasta, które przyjęły tego typu oświadczenia. 

 

Głosami: 15 - za, 1 - przeciw, 3 - wstrzymało się przyjęto oświadczenie w sprawie wyrażenia 

woli ustanowienia Maryi Patronką Miasta Wschowa. 

 

Ad.  9 

 Interpelacje, zapytania radnych. 

Przewodnicząca obrad poprosiła o złożenie interpelacji i zapytań radnych.  

Radni na ręce Przewodniczącej złożyli interpelacje, zapytania. 

 

Radny Wiesław Widera zgłosił wniosek formalny o 5 minut przerwy. 

Głosami za - 15, przeciw - 4 Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę od godz. 15
00

 - 15
05

. 

 

Po przerwie obecnych 14 radnych. 

Nieobecni radni: F.Baśczyn, W.Brzechwa, P.Buczek, A.Nachaj, W.Widera, P.Wieland, 

J.Kowalczyk. 

 

Ad.  10  

 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Konrad Antkowiak. 

Burmistrz poprosił, by wszystkie zapytania kierować na piśmie, na które zostaną udzielone 

odpowiedzi. 

 

Obecnych 16 radnych. Na salę obrad przybyli radni: F.Baśczyn, P.Wieland. 

 

Ad.  11 

 

 Wnioski i informacje. 

Przewodnicząca Rady H.Knaflewska-Walkowiak poinformowała, że Sąd Okręgowy w 

Zielonej Górze po rozpoznaniu w dniu 9 września 2019r. sprawy z wniosku lustrowanej 

H.Knaflewskiej-Walkowiak w przedmiocie stwierdzenia zgodności z prawdą oświadczenia 

lustracyjnego złożonego przez osobę lustrowaną stwierdził, że H.Knaflewska-Walkowiak 

złożyła w dniu 8 października 2010r. zgodnie z prawdą oświadczenie lustracyjne. 

Przewodnicząca Rady w tej sytuacji oczekuje od osób, które rozpowszechniały na jej temat 

nieprawdziwe informacje publicznych przeprosin. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska podziękowała za terminowe udzielanie odpowiedzi na 

interpelacje, zakomunikowała o zamkniętym Lapidarium z uwagi na zagrożenia nie 

przyciętych tam drzew - należy przeprowadzić właściwą pielęgnację drzew jak również o 

złożeniu wypowiedzenia o rozwiązaniu umowy o pracę przez 2 pracowników Muzeum. 

 

Radny P.Gliński: zaapelował, by przyjrzeć się tzw. potykaczom na chodnikach miasta, radny 

pyta, czy będzie przygotowana uchwała w sprawie powołania komisji doraźnej statutowej, 
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kto dokonał wycięcia fragmentu e-sesji, na stronie internetowej BIP nie ma uchwały 

budżetowej, nie są realizowane plany pracy komisji, a do końca roku pozostało tylko 2 

miesiące, jako v-ce Prezes Klubu WKM poinformował, że na 42 Kluby w rozgrywkach 

WKM zdobył I miejsce. 

 

Radna J.Pawłowska - prosi o odpowiedź w temacie - Rada Muzeum złożyła wniosek do 

gminy o wpis Muzeum do rejestru muzeów, prosi o odpowiedź, bo nie otrzymali odpowiedzi. 

Radna odniosła się również do 2 pracowników Muzeum, którzy złożyli wypowiedzenie z 

pracy, radna ubolewa nad tą sytuacją, podziękowała tym pracownikom za ogromny wkład, 

który włożyli dla Wschowskiego Muzeum. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz zaapelowała o wspólne posiedzenia komisji Rady przed każdym 

posiedzeniem sesji, celem omówienia materiałów na sesje. 

Radna zapytała, komu zawdzięcza się te zmiany? 

 

Radca Prawny wyjaśnił, że: 

-zachowany jest 7- dniowy termin dostarczenia radnym projektów uchwał,  

-zaproszenia na komisje i ustalanie godziny ich posiedzeń - to przewodniczący komisji 

decyduje i powinien dostosować ten czas tak, by była możliwość skorzystania z wyjaśnień 

pracowników Urzędu. 

-wspólne posiedzenia komisji są wtedy, kiedy konieczne jest procedowanie projektów uchwał 

przez kilka komisji branżowych. 

 

Radny P.Gliński - jest za wspólnym posiedzeniem komisji rady przed sesją na omawianie 

materiałów. 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz - jest za przywróceniem przed sesją starego porządku posiedzeń 

komisji. 

 

Ad.  12   

 

Zakończenie obrad. 

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca obrad podziękowała radnym  

i zebranym za udział w obradach i zamknęła X Sesję Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

 

 

                                                                             Przewodniczący   

                        Rady Miejskiej we Wschowie 

    

                        Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Protokołowała: 

Maria Wilczak 


